
Miljø- og Fødevareudvalget

Til: Miljøministeren

Dato: 10. november 2020

Udvalget udbeder sig ministerens besvarelse af følgende spørgsmål:

MOF alm. del

Spørgsmål 244
Hvad kan ministeren oplyse om omfang og status for import af farligt affald i form af
forurenede jernbaneskræver m.v. fra Italien til Thyborøn, og vil ministeren sikre en særlig
grundig sagsbehandling med henblik på overholdelse af alle EU-regler, så der ikke ska-
bes en uheldig præcedens? Ministeren bedes i sin besvarelse komme ind på følgende:
a. Er ministeren enig i, at der kræves en dansk importtilladelse, og at der ligeledes vil
være krav om en dansk eksporttilladelse, hvis affaldet skal udskibes til deponering i
Norge?
b. Er der tidligere givet transittilladelse til deponering af farligt affald med Danmark som
transitland, eller vil den forestående transport af farligt affald fra Italien kunne sætte
præcedens for fremtidig anvendelse af Danmark som transitland for farligt affald til depo-
nering?
c. Findes der alternativer til deponering i Italien, Danmark eller andre EU-lande, og
hvordan behandles forurenede skærver fra de danske jernbaner med henblik på genan-
vendelse?
d. Hvilke kemiske stoffer indeholder det italienske affald?
e. Er det tilladt at importere farligt affald til Danmark med henblik på deponering?

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Signe Munk (SF).
Svar bedes sendt elektronisk til spørgeren på Signe.Munk@ft.dk og til lov@ft.dk.

På udvalgets vegne
René Christensen
formand
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